
 

Protokół Nr  XLIX/2022 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 10 października 2022 roku 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 15.30 otworzył XLIX sesję 

Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Panią Sekretarz, Pana Skarbnika, Wysoką Radę oraz 

Państwa Sołtysów przybyłych na sesję, Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że w sesji 

uczestniczy 13 radnych, 1 radny spóźni się, 1 radna nieobecna, co stanowi kworum niezbędne do 

prowadzenia obrad oraz podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

 

Ad. 2 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów obrad z poprzednich sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Wolanów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr XV/99/2019 Rady Gminy 

Wolanów z dnia 28 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Wolanów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2022 – 2032. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na 2022 rok. 

13. Odczytanie Uchwały Nr 3.d./358/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie w sprawie wydania opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy 

Wolanów informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku. 

14. Wolne wnioski i informacje.  

15. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący zgłosił wniosek o wprowadzenie poprawki w pkt 8 proponowanego porządku 

obrad, poprzez zastąpienie słowo „nadania” słowem „zmiany”. Następnie Przewodniczący Rady 

Gminy poddał pod głosowanie ww. wniosek, gdzie w głosowaniu jawnym  wniosek został przyjęty 

jednogłośnie 13 głosami „za”.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów obrad z poprzednich sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w miejscowości Wolanów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr XV/99/2019 Rady Gminy 

Wolanów z dnia 28 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Wolanów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 



11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2022 – 2032. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na 2022 rok. 

13. Odczytanie Uchwały Nr 3.d./358/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie w sprawie wydania opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy 

Wolanów informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku. 

14. Wolne wnioski i informacje.  

15. Zamknięcie obrad. 

 

W wyniku głosowania jawnego proponowany porządek obrad z uwzględnieniem wniosku został 

przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy Wolanów przy 13 głosach „za”.  

 

Ad. 3 

 Do protokołów z poprzednich sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 13 głosach „za” protokół Nr XLVII/2022 z sesji Rady Gminy 

Wolanów z dnia 22 sierpnia 2022 r. oraz protokół Nr XLVIII/2022 z sesji Rady Gminy Wolanów z 

dnia 29 września 2022 r.  zostały przyjęte przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4 

Pan Jacek Murawski – Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wszystkie komisje 

stałe Rady Gminy odbyły posiedzenie wspólne w dniu 22 września. Przedmiotem posiedzenia było 

zaopiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady Gminy Wolanów. Wszystkie 

projekty uchwał zostały zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie. W dniu 30 sierpnia członkowie 

Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia dokonali przeglądu wszystkich placówek oświatowych 

na terenie gminy Wolanów sprawdzając, czy właściwie są przygotowane do rozpoczęcia roku 

szkolnego 2022/2023. 

O godz. 15.37 na sesję Rady Gminy przybył radny Pan Marcin Ciężkowski.  

Pani Ewa Stanik – Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji poinformowała, że  

członkowie Komisji Skarg Wniosków i Petycji spotkali się na posiedzeniu w dniu 22sierpnia, na 

którym rozpatrzono petycję z dnia 1 sierpnia 2022 r. o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy,  która 

wpłynęła do Rady Gminy Wolanów. Komisja Skarg Wniosków i Petycji po analizie 

zarekomendowała Radzie Gminy nie uwzględnienie ww. petycji przedstawiając stosowne stanowisko 

w tej sprawie.   

 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy w okresie 

między sesjami, informując: „Od ostatniej sesji zwyczajnej w dniu 22 sierpnia 2022 r. pracowaliśmy 

głównie nad tegorocznymi inwestycjami. Wiele uwagi poświęciliśmy zorganizowaniu dowozu dzieci 

do szkół n terenie gminy – wykonawca wyłoniony w przetargu mimo, że deklarował chęć podpisania 

umowy to w dniu podpisana powiadomił nas, że jednak nie podpisze. Biegiem wybieraliśmy kolejną 

firmę z listy z najniższą ceną. Ostatecznie podpisaliśmy umowę z firmą z Kielc i ona realizuje dowóz 

dzieci. Zresztą z wieloma problemami.  

Wykonawca zadań drogowych powoli zbliża się do końca prac. Prawdopodobnie szykuje się na okno 

płatnicze w polskim ładzie na 25 października. Bo w tym programie do BGK możemy występować 

o płatność dwa razy w miesiącu 5 i 25-go. Już jest blisko końca, ale teraz przed nami trudny etap bo 

rozliczenie tych ponad 6 mln zł, po raz pierwszy w programie Polski Ład.  

Dobiega końca koszenie dróg, jak gdzieś jeszcze nie pokoszone to proszę zgłosić do Pani Małgosi 

Górki. W okresie zimowym spółdzielnia socjalna będzie realizowała odkrzaczanie i potrzeby w tym 

zakresie też bardzo proszę do Pani Małgosi Górki. Zakończyliśmy już remonty bieżące dróg, udał 

nam się zrobić więcej niż zakładaliśmy, więc mam nadzieję że mieszkańcy są zadowoleni.  



W ostatnim tygodniu wykonawca rozpoczął budowę sieci kanalizacyjnej w miejscowości Strzałków. 

Bardzo proszę mieszkańców o współpracę z wykonawcą i zrozumienie, bo kanalizacja to trudna 

inwestycja, w Strzałkowie całkowicie grawitacyjna na tym odcinku, idzie na dużej głębokości, w 

sąsiedztwie sieci gazowej i wodociągowej. 

Przez cały wrzesień trwały prace polegające na wierceniu studni w miejscowości Mniszek, niestety 

mimo osiągnięcia finalnej głębokości odwiertu 84 m, okazuje się że nie ma wody. Mimo, że 

występowanie wody w tej lokalizacji potwierdziła analiza geologiczna terenu, badania 

elektroimpulsami oraz inne metody stosowane przez doświadczonego geologa wykonującego 

odwiert. Odwiert zostanie zinwentaryzowany i zlikwidowany. Wiedzieliśmy że jest takie 

prawdopodobieństwo, dlatego oprócz działki w Mniszku wskazaliśmy w projekcie również działkę 

w Wawrzyszowie, tę na której zlokalizowana jest siłownia zewnętrzna. Teraz będziemy wykonywać 

następne odwierty, tylko tym razem na zasadzie odwiertów próbnych. Na całą inwestycję 

wodociągowo-kanalizacyjną wykonawca ma czas do 4 października. 

Na jutro planujemy podpisanie umowy na wymianę lamp wzdłuż drogi krajowej. Wygrała firma z 

gminy Kowala MK-ENERGY REALIZACJA INWESTYCJI Marcin Kamiński za kwotę 263 544,40 

zł, której oferta była prawidłowa i mieściła się w kwocie określonej w budżecie na tę inwestycję. 

Czas realizacji inwestycji to koniec listopada br. 

Doposażenie placów zabaw wygrała firma Comes, co nas cieszy bo firma ta produkuje ładne i solidne 

urządzenia. Firma ma czas na realizację doposażeń 45 dni od daty podpisania umowy. Umowa będzie 

podpisana w czwartek. W bieżącym tygodniu ma być realizowany montaż placu zabaw przy szkole 

w Wolanowie oraz altany w Strzałkowie. 

Ładnie postępuje termomodernizacja wraz z wymianą pokrycia dachowego budynku świetlicy w 

Wawrzyszowie. Budynek pięknieje z dnia na dzień. Dzięki środkom, które dziś są przeznaczone na 

ten cel w uchwale budżetowej zostanie dodatkowo wykonany utwardzony kostką szeroki wjazd na 

działkę oraz schody wejściowe. Rosną również świetlice w miejscowości Rogowa i Kolonia 

Wawrzyszów. W Rogowej rozszerzono zakres utwardzenia terenu, przeniesiono altanę i dodatkowo 

wykonano odwodnienie terenu oraz przebudowę wjazdu. Przewidywany termin zakończenia obydwu 

inwestycji to koniec pierwszego kwartału 2023 r. Przed oddaniem do użytku będziemy chcieli 

wyposażyć obiekty w sprzęt, tak jak w przypadku świetlicy w Walinach, którą otworzyliśmy z 

mieszkańcami w minioną niedzielę. Mieszkańcy zorganizowali otwarcie i tłumnie przybyli. Aż miło 

było patrzeć. Pani, która była pracownikiem sklepu GS mówiła że łzy wzruszenia cisnęły jej się do 

oczu, gdy weszła do obiektu, który widziała gdy był tam sklep. 

Przy budynku GOK-u w Wolanowie wreszcie mamy przyłącze energetyczne, które zostało wykonane 

pod koniec września!!! Trwa zagospodarowanie terenu oraz prace wykończeniowe. Wykonawca 

powinien się uporać z tymi pracami do końca listopada. I także w tym przypadku chcemy w ramach 

inwestycji wyposażyć obiekt w niezbędny sprzęt.   

W miniony piątek sąd wydał postanowienie odnośnie zasiedzenia działek drogowych, które zostały 

częściowo zajęte pod S7. Sąd nas zasiedział na te działki na 2020 r. za wyjątkiem działek zajętych 

pod S7. Tym sposobem nie jest możliwe ubieganie się o odzyskanie depozytu za te działki, który 

został zablokowany z powodu braku ich właściciela. Wydaje się to logiczne, gdyż działki te od 11 lat 

należą do Skarbu Państwa, reprezentowanego przez GDDKiA. Kontynuujemy prace dotyczące 

wyprowadzania własności dróg. 

W październiku planujemy ogłosić przetargi na realizację zdań dla których otrzymaliśmy promesy w 

ramach drugiego naboru Programu inwestycji strategicznych Polski Ład tj. termomodernizacji szkoły 

w Mniszku wraz z wymianą okien i budowy 9 instalacji fotowoltaicznych na gminnych obiektach 

oraz budowy boisk przy PSP w Mniszku i w Sławnie, a także budowy hali sportowej przy PSP w 

Bieniędzicach. Wszystkie te inwestycje będą realizowane w trybie zaprojektuj i zbuduj. Pierwsza w 

terminie do roku, a druga 18 m-cy od podpisania umowy. Mamy już gotowe programy funkcjonalno-

użytkowe, niezbędne do przeprowadzenia postępowań zakupowych. Przypomnę, że deklarowane w 



promesie wstępnej dofinansowanie wynosi 10 347 300 zł i założenie jest, że to stanowi 90% kosztów. 

Z budżetu gminy trzeba zapewnić 10%.  

Dziś ogłosiliśmy przetarg na budowę  oświetleń ulicznych zaprojektowanych w 2020 r.  

Bardzo dobra wiadomość jest taka, że otrzymaliśmy pismo i pierwszą transzę środków z obiecanych 

przez rząd RP 2,88 mln zł dla każdej gminy. Są to środki, które mają zrekompensować gminom utratę 

dochodów z pit i cit w 2022 i 2023 r. I one są na te dwa lata. Dzięki tym środkom nie martwimy się 

tak bardzo, że w oświacie zabraknie nam około 1 mln zł. A ponadto proponuję wprowadzić dziś do 

budżetu inwestycje polegającą na modernizacji świetlicy w Mniszku poprzez wykonanie instalacji 

fotowoltaicznej. Jest to obiekt ogrzewany prądem z dużymi rachunkami za energię co miesiąc, a nie 

ma go wśród tych 9 instalacji, gdzie mamy największe obiekty.  

Wiele energii wkładamy również w przygotowanie dystrybucji tabletek jodku potasu na terenie 

gminy na wypadek wystąpienia zdarzenia radiacyjnego. Będziemy drukować ulotki informacyjne i 

prosić Państwa Sołtysów o ich dostarczenie do mieszkańców. Bo np. warto wiedzieć że tabletki ze 

względów medycznych są tylko dla osób do 60 r. życia.   

I w kwestii dodatku węglowego, już wypłacamy, ale wiele rozczarowań powoduje fakt, że po zmianie 

przepisów dodatek przysługuje jeden na adres i otrzymuje go osoba, która jako pierwsza złożyła 

wniosek. Pozostałe wnioski złożone na ten adres pozostają bez rozpatrzenia. Co powoduje, że osoby 

te nawet nie mogą się odwołać. 

Warto przekazać mieszkańcom, że trzeba uporządkować swoje sprawy, bo mają być kolejne edycje 

dodatku węglowego.  

Niepokojącą kwestią są ceny energii. Pewnie już Państwo słyszeli, że po otwarciu ofert złożonych na 

przetarg ogłoszony przez grupę zakupową, do której należymy okazało się ż proponowane ceny są 

około 8 krotnie wyższe od dotychczasowych. Co oznacza że z dotychczasowego 1 mln zł za energię 

wyszłoby nam 8 mln zł. Co nie jest możliwe do zapłacenia. Przetarg zostanie ponownie ogłoszony 

tym razem na rok i czekamy, otwarcie ofert pewnie w grudniu. Więc nie wiemy jakie mamy ceny 

energii na przyszły rok. Cała nadzieja w rządowej regulacji wprowadzającej blokadę cen energii dla 

samorządów na poziomie 0,61 zł za kilowat, co oznacza dla nas podwyżkę dwukrotną i taką będziemy 

zakładać w budżecie na 2023 r. W związku z potrzebą oszczędności energii i drastycznym wzrostem 

jej cen w porozumieniu z Radą Gminy Wolanów podjęliśmy decyzję o wprowadzeniu nocnej przerwy 

w oświetlaniu dróg w godz. od 23 do 4.30 oświetlenie drogowe będzie wyłączone. Mamy nadzieję, 

że ta przerwa plus wymiany, które realizujemy od początku kadencji plus montaż instalacji 

fotowoltaicznych na największych obiektach, spowodują, że damy sobie radę z kryzysem 

energetycznym.” 

 

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia nie odnotowano wniosków ani zapytań. 

 

Ad. 7  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Statutów Sołectw. (projekt uchwały w załączeniu). 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XLIX/345/2022 

została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Następnie o godz. 16.02 radny Pan Marcin Ciężkowski za zgodą Przewodniczącego Rady 

Gminy Wolanów opuścił obrady.  

 

Ad. 8 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany nazwy ulicy w miejscowości Wolanów (projekt uchwały w załączeniu). 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany nazwy ulicy w miejscowości Wolanów, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr 

XLIX/346/2022 została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr XV/99/2019 Rady Gminy Wolanów z dnia 28 listopada 2019 

r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektóre inne 

składniki wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Wolanów (projekt uchwały w załączeniu). 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr XV/99/2019 Rady Gminy Wolanów z dnia 28 

listopada 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 

niektóre inne składniki wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Wolanów, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XLIX/347/2022 została przyjęta 

jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji (projekt uchwały w załączeniu).  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie rozpatrzenia petycji, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XLIX/348/2022 została 

przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2022 – 2032 (projekt uchwały 

w załączeniu). 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2022 – 

2032, gdzie w głosowaniu jawnym uchwała Nr XLIX/349/2022 została przyjęta jednogłośnie 13 

głosami „za”  (uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 12 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Uchwale 

budżetowej na rok 2022 (projekt uchwały w załączeniu). 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XLIX/350/2022 w sprawie zmian w Uchwale budżetowej 

na rok 2022 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14 

 W danym punkcie posiedzenia głos zabrał Pan Andrzej Szatan chcąc uzyskać informację na 

temat uszkodzonego ogrodzenia przy figurce w miejscowości Wawrzyszów. Sekretarz  Gminy Pani 



Małgorzata Szczepaniak poinformowała, że Gmina Wolanów uzyskała informację o sprawcy 

zdarzenia oraz jego polisę. Teraz sprawa będzie zgłoszona do firmy o wypłatę odszkodowania.  

 

Ad. 15 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął XLIX sesję Rady Gminy Wolanów o godz. 

16.26. 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 


